
Scénář k audioreportáži – Marie Zemanová 

Paní Marie:  

Tatínek můj to uměl úžasně s dětmi. Von se uměl vžít do dětské duše. Ten uměl nádherně vypravovat. Hodně četl. Knížky 

si pamatoval, že nám je třeba po 20 letech vyprávěl. Já si maminku pamatuju, hlavně že sedí plete a plete. My jsme byli 

neustále celý vopletený.  

Barča: Takto Marie Zemanová vzpomíná na své rodiče. Společně bydleli v Lysé nad Labem a byli silně věřící rodina. 

Paní Marie:  

My jsme si nesměli vodit kamarády k sobě domů. Vono to bylo v 50. letech, a to bylo nebezpečný, aby o nás někdo něco 

věděl. Cokoli. To, co se mluvilo doma se nemohlo říkat venku. Jako neviděla jsem v tom to nebezpečí, které viděli rodiče.  

Bety: Marie Zemanová se po studiích přestěhovala do Prahy a našla si partu přátel v kostele u Svatého Kříže. Mezi nimi 

byl i její budoucí manžel Václav. Společně se vydali do Bulharska na dovolenou, a přitom se setkali s místním 

patriarchou. Po celou dobu byli sledováni tajnou službou.  

Paní Marie: 

 A šli jsme na chatu, která se jmenovala Vichren. No jenže my jsme tam přišli a voni řekli jo, Gruba Raboči my vás 

neubytujeme. Už na nás tam byla hláška. 

Bety: I přes nepříjemnosti s tajnou službou zde Marie zažila jednu z nejkrásnějších chvílí svého života. 

Paní Marie: 

No a tam jsme se domluvili na svatbě v mramorovém údolí. 

Anička: Svatba se konala v kostele U Kříže s celou jejich partou. Spolu se schází každých 14 dní od 60. let až dodnes. 

Paní Marie:  

V 72 roce za mnou přijel tatínek, že se seznámil s nějakýma lidma a oni mu navrhli, že by mohl studovat teologii a 

případně byl vysvěcenej na biribuálního kněze, který by mohl sloužit na římskokatolické a i řeckokatolické liturgii a když 

jsem s tím souhlasila tak potom začal opravdu studovat, byl vystudovaný kněz a opravdu jsme měli každý den dvě mše 

svatý tady doma. A to tak aby o tom děti nevěděli, celý ty léta to nikdo nevěděl a řekla jsem jim to, až když tatínek 

umřel.  

Barča: Marie Zemanová se dočkala opravdu početné rodiny, kromě svých čtyř dětí je také třináctinásobnou babičkou.  

Paní Marie:  

To jsem si vždycky přála a vopravdu se mi to splnilo. 


